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Äldrenämnden 

 
 

Protokoll nr 8/2023 
 

2023-09-26 

§ 1 
Närvarande  

Beslut  
Närvaro tas och fastställs i enlighet med sida 1 av protokollet. 
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2023-09-26 

§ 2 
Val av justerare  

Beslut  
Äldrenämnden utser vice ordförande Nike Örbrink (KD) att justera 
protokollet jämte ordförande Robert Mjörnberg (V) 
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2023-09-26 

§ 3 
Anmälan av protokollsjustering ÄN 7/2023-08-29  
ALD 2023/31 
 

Beslut  
Äldrenämnden lägger protokollet till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2023/31-13 Äldrenämndens protokoll 2023-08-29 
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2023-09-26 

§ 4 
Anmälan av övriga frågor samt fastställande av 
dagordning  

Beslut  
Äldrenämnden fastställer den utsända föredragningslistan. 
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2023-09-26 

§ 5 
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter och 
ersättare  
Inga skrivelser har inkommit. 
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§ 6 
Äldredirektörens information/presentation  
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2023-09-26 

§ 7 
Tertialrapport 2 2023  
ALD 2023/92 
 

Beslut  
Äldrenämnden godkänner tertialrapport 2, med bilagor, och 
överlämnar den till kommunstyrelsen. 
 
Äldrenämnden ansöker hos kommunstyrelsen om medel för en 
särskild kompetensutvecklingsinsats (KUS) enligt bilaga 3 av en 
summa om 0,3 mnkr.  
 
Äldrenämnden ansöker hos kommunstyrelsen om en 
budgetjustering om 12,7 mnkr avseende investeringar, dels för en 
ökad anskaffning av digitala trygghetslarm dels för inventarier i de 
nya lokalerna i Älvsjö. 
 
Äldrenämnden ansöker hos kommunstyrelsen om att göra en 
omslutningsförändring om 129,0 mnkr. 
  

Reservationer 
Hugo Laigar och Anette Hellström (M) reserverar sig mot 
nämndens beslut till förmån för Moederaternas förslag till beslut 

  

Särskilt uttalande 
Nike Örbrink (KD, Margita Jacobsson (L) och Thomas 
Wihlman (C) lämnar ett särskilt uttalande från Kristdemokraterna, 
Liberalerna och Centerpartiet. 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 

Hugo Laigar (M) och Anette Hellström (M) föreslår att nämnden 
beslutar enligt förslaget från Moderaterna. 

  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutat i enlighet med förvaltningens förslag. 

 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2023/92-1 Tertialrapport 2 för äldrenämnden 2023 
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 ALD 2023/92-1.1 7. Bilaga 1 - ÄN T2 2023 
 ALD 2023/92-1.2 7. Bilaga 2 - Resultat- och balansräkning 

T2 
 ALD 2023/92-1.3 7. Bilaga 3 - Ansökan om pengar från 

kompetensutvecklingssatsningen 
 ALD 2023/92-1.4 7. Bilaga 4 - Utbildningsinsatser tertial 2 

år 2023 
 ALD 2023/92-1.5 7. Bilaga 5 - Förslag på indikator för andel 

ssk på säbo 
 ALD 2023/92-1.6 7. Bilaga 6 - Utredning av psykisk ohälsa 

vård och omsorgsboende i kommunal regi 
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Äldrenämnden 26 september 2023 
 
Ärende 7 
Dnr: ALD 2023/92 
 
Tertialrapport 2 2023 för 
Äldrenämnden 
 
Hugo Laigar m.fl (M) 

 
 
 
Förslag till beslut 
 

1. Att delvis godkänna Tertialrapport 2 2023 för Äldrenämnden, 
2. Att därutöver anföra följande 

 
Äldreomsorgen står inför stora utmaningar de närmsta årtiondena. Gruppen över 80 år 
beräknas att fördubblas fram till 2040, samtidigt som befolkningen i arbetsför ålder endast 
kommer att öka marginellt under samma tid. Det krävs därför stora investeringar och 
utvecklande av nya arbetssätt för att kunna möta denna utmaning. Alla Stockholmare ska ha 
rätt till en värdig ålderdom med individen i centrum.  
 
I tertialrapporten kan vi läsa att antalet lediga platser på vård- och omsorgsboenden har 
minskat under året. Det kan vara en försmak på den ideologiskt motiverade styrningen av 
omsorgen med 60/40 principen för verksamhet i egen eller privat regi. För oss Moderaterna är 
individen i centrum och därmed inte driftsformen som drabbar den äldre då kommande 
investeringar krävs. Alla som vill vara med och bygga en bättre omsorg är i vår bok 
välkomna. Det är bra för den enskilde, anhöriga, Stockholm och stadens ekonomi.  
 
Projektet god och nära vård har goda ambitioner, men vi noterar att samarbetet ibland kan 
vara utmanande och uppmuntrar därmed ett fortsatt arbete med den som har behovet i fokus. 
En positiv sak är uppföljningen av ramavtal rörande fordon hos förvaltningen, en bra 
upphandlare följer upp sina avtal och detta är välkommet att göra mer av.   
  
Vi moderater följer hur arbetet med nyckelfri hemtjänst fortlöper och välkomnar att 
utmaningar hanteras skyndsamt eftersom ett fungerande system i hela staden kan öka 
tryggheten hos den äldre.  
 
Vidare berör bilaga 10 psykisk ohälsa på vård och omsorgsboenden i kommunala regi. 
Ensamheten är viktig att motverka och att en av tre över 85 år känner sig ensamma minst en 
gång i veckan kräver omgående åtgärder.  
 
Avslutningsvis så vill vi berömma regeringen för deras tillskott till äldreomsorgen under 
kommande tid. Vår förhoppning är att detta ska flytta fram arbetet i Stockholms stad på ett 
positivt sätt.  
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Äldrenämnden 26 september 2023 
 
Ärende 7 
Dnr: ALD 2023/92 
 
Tertialrapport 2 2023 för 
Äldrenämnden 
 
Nike Örbrink (KD)  
Margita Jacobsson (L) 
Thomas Wihlman (C) 

 
 
 
Särskilt uttalande 
 
Vi beklagar att antalet lediga platser på vård- och omsorgsboenden rapporteras ha minskat 
under året. Förvaltningen konstaterar att det föreligger stora utmaningar både på kort och lång 
sikt med att möta efterfrågan på platser på vård- och omsorgsboenden.  
 
Våra partier beklagar vänsterstyrets återinförande av 60/40-principen för verksamhet i egen 
eller privat regi, och menar att detta riskerar att leda till uteblivna investeringar i vård- och 
omsorgsboenden på lång sikt. Detta i ett läge där äldreomsorgen är i starkt behov av 
nyinvesteringar för att kunna möta den demografiska trenden. Investeringar i nya boenden 
kommer att behöva göras oavsett, men riskerar till följd av den återinförda 60/40-principen att 
leda till en onödigt stor belastning på det kommunala investeringsutrymmet. Vi befarar att 
detta i sin tur leder till undanträngningseffekter på möjligheten att samtidigt rusta upp 
befintligt kommunalt bostadsbestånd. 
  
I det känsliga ekonomiska läge som staden befinner sig i ser våra partier risker med att 
ytterligare öka stadens skuldsättning och på så sätt göra staden mer ekonomiskt sårbar. De 
höga räntorna skulle också innebära höga kostnader för stadens skattebetalare. Privata aktörer 
som vill bidra till att fylla behovet av boenden bör därför välkomnas, snarare än motverkas. 
På så sätt kan vi både motverka en brist på boendeplatser i framtiden och undvika att stadens 
räntekostnader ökar i onödan. 
 
Vi hoppas även att projektet Nyckelfri hemtjänst, snarast färdigställs trots den försening som 
projektet dragits med. Denna förebyggande insats är viktig för att öka tryggheten hos äldre. 
 
Vi välkomnar även utredningen av psykisk ohälsa på vård- och omsorgsboende i kommunal 
regi som gjorts. Det är viktigt att uppmärksamma, kartlägga och motverka äldres ensamhet. 
Att en av tre som är 85 år eller äldre känner sig ensamma minst en gång i veckan är en 
oroväckande hög andel och kräver omedelbara åtgärder.  
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2023-09-26 

§ 8 
Digitaliseringsplan 2024 med inriktning 2025-2026  
ALD 2023/140 
 

Beslut  
Äldrenämnden fastställer Digitaliseringsplan 2024 med inriktning 
2025-2026 för äldreomsorgen i Stockholms stad. 

Äldrenämnden överlämnar ärendet till kommunstyrelsen för 
kännedom. 

  

Särskilt uttalande 
Nike Örbrink (KD), Hugo Laigar och Anette Hellström (M), 
Margita Jacobsson (L) och Thomas Wihlman (C) lämnar ett 
gemensamt särskilt uttalande från Kristdemokraterna, 
Moderaterna, Liberalerna och Centerpartiet. 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 

  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 

 

Sammanfattning av ärendet  
I Stockholms stads budget 2022 fick äldrenämnden uppdraget att i 
samarbete med kommunstyrelsen och i samråd med 
stadsdelsnämnderna och Micasa Fastigheter ta fram en 
sammanhållen digitaliseringsplan för äldreomsorgen. Arbetsformer 
för framtagande av digitaliseringsplan för äldreomsorgen (dnr 2022-
210) togs fram och fastställdes av äldrenämnden i juni 2022.  En 
sammanhållen digitaliseringsplan 2024 med inriktning 2025-2026 är 
framtagen under våren 2023.  

I Stockholms stads budget 2023 framgår att äldrenämnden ska ha en 
ledande roll i att driva och samordna digitaliserings- och 
utvecklingsarbetet inom äldreomsorgen samt att arbetet med 
välfärdsteknik ska intensifieras, utvecklas och samordnas så att 
tekniken utvecklas över hela staden.  

Med en sammanhållen digitaliseringsplan skapas en tydlig riktning 
för verksamhetsnyttor med gemensamma lösningar. 
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Digitaliseringsplanen ska vara ett vägledande underlag för 
innovation och digitalisering för äldreomsorgens samtliga 
verksamheter. Digitaliseringsplanen skapar förutsättningar för 
digitala lösningar som har möjlighet att användas brett över staden. 
Dessutom ska digitaliseringsplanen vara ett resurseffektivt underlag 
inför politiska prioriteringar och beslut. 

Digitaliseringsplan 2024 med inriktning 2025-2026 består av två 
övergripande delar; 

 vision, mål, omfattning och ansvarsfördelning för 
digitaliseringsarbetet inom äldreomsorgen samt 

 prioriterade initiativ för äldreomsorgen 

Digitaliseringsplanen kommer att revideras årligen med fokus på 
prioriterade initiativ. 

Prioriterade initiativ i Digitaliseringsplan 2024 med inriktning 
2025-2026 utgår från pågående budgetuppdrag inom 
äldreförvaltningen i kombination med att det som har lyfts av 
stadsdelsförvaltningar som viktiga förutsättningar och efterfrågar ett 
centralt stöd och samordning kring. Prioriterade initiativ är; 

 interna larm och annan nödvändig trygghetsskapande teknik 
på vård- och omsorgsboende 

 digital tillsyn och annan nödvändig trygghetsskapande 
teknik inom ordinärt boende och servicehus samt 

 digitala inköp 

 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2023/140-1 Tjänsteutlåtande Digitaliseringsplan 2024 
med inriktning 2025 2026 

 ALD 2023/140-1.1 8. Bilaga 1 - Digitaliseringsplan 2024 
med inriktning 2025 2026 
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Äldrenämnden 26 september 2023 
 
Ärende 8  
 
Dnr: ALD 2023/140 
 
Digitaliseringsplan för 
äldreomsorgen i Stockholm stad 
2024 
 
Nike Örbrink (KD)  
Hugo Laigar m.fl (M) 
Margita Jacobsson (L) 
Thomas Wihlman (C) 
 

 
 
Särskilt uttalande 
 
Digitaliseringen och nyttjande av välfärdsteknik är en avgörande del i omställningen av 
äldreomsorgen för att klara av att möta de demografiska förändringarna. En väl genomförd 
digitalisering kan skapa nya förutsättningar för effektivitet hos medarbetarna inom 
äldreomsorgen, så väl som ge större frihet och självständighet för den äldre som tar del av 
den. Det är mot denna bakgrund våra partier under förra mandatperioden tog initiativ till en 
central digitaliseringsplan och i dag välkomnar förvaltningens förslag. 
 
Av ärendet framgår att digitaliseringsplanen omfattar välfärdstekniska lösningar i ordinärt 
boende, särskilt boende och förebyggande verksamheter som bidrar till ökad trygghet, 
självständighet och meningsfullhet för de äldre.   
 
Vi vill däremot framhålla att det är svårt för Stockholm att själva nå målet att Sverige som 
land skall vara världsledande inom digitalisering och välfärdsteknik. Vi ser hellre att 
Stockholm samlar erfarenheter och lärdomar från andra kommuners goda exempel och på så 
sätt kan vara en ledande förebild för andra kommuner inom Sverige.  
 
Stockholms stad har också möjligheten som en stor kommun i Sverige att utmana rättsläge 
och användningsområden. En uttalad ambition om att översätta teorin till praktik hade varit 
välkommet. Utan att tekniken testas tillsammans med brukarens samtycke kan vi inte veta vad 
som är rätt väg att gå. Där digitaliseringen underlättar för brukare och anställda inom 
omsorgen är den mer än välkommen.  
 
Utöver detta nämns ingenting om den brist på samordning av journalföringen som idag finns 
mellan kommuner och regioner. Detta är ett övergripande problem som digitaliseringsplanen 
missar att ta upp. Det är också viktigt att fokusen för administrativa it-lösningar är att dessa 
kommer de boende och de som utnyttjar hemtjänsten tillgodo. Exempelvis genom att 
schemalagda medarbetare kan se en boendes aktiviteter oavsett om det handlar om 
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läkarbesök, deltagande i kulturaktiviteter eller underhåll av hörselhjälpmedel. Detta för att 
undvika dubbelarbete och för att kunna tillgodose den enskildes behov på bästa sätt.     
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2023-09-26 

§ 9 
Fördelning av medel avseende en förstärkning av 
friskvården till enskilda utförare  
ALD 2023/125 
 

Beslut  
Äldrenämnden godkänner förvaltningens förslag för fördelning till 
enskilda utförare av äldreomsorg avseende en förstärkning av 
friskvården under 2023. 

  

  

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 

  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunfullmäktige beslutade den 13 juni 2022 om ärendet ”Starka 
team och friskvårdsbidrag – förslag till tillfälligt förstärkta medel”.   
För att detta bidrag även ska komma privata utförare till del har 
äldreförvaltningen tilldelats 5,0 mnkr att fördela till 
äldreomsorgsverksamheter upphandlade enligt Lagen om valfrihet 
(LOV). Detta ärende föreslår en fördelning till de privata utförare 
som valt att ansöka om dessa medel. 
  
Totalt har 37 utförare av hemtjänst, 23 utförare av vård- och 
omsorgsboende och 4 utförare av dagverksamhet valt att söka dessa 
medel. Dessa medel ska komma de anställda till godo. För att detta 
ska uppnås har fördelningsmodellen utformats så att den ska spegla 
antalet anställda per utförare. 
 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2023/125-1 Tjänsteutlåtande Ersättning gällande 
friskvårdsbidrag för privata utförare inom äldreomsorgen 

 ALD 2023/125-1.1 9. Bilaga 1 - Fördelning av medel för 
friskvård 
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§ 10 
Remiss av Motion om kompetensförsörjningen inom 
äldreomsorgen  
ALD 2023/128 
 

Beslut  
Äldrenämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 

  
Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 

  
Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Äldrenämnden har av kommunstyrelsen fått en motion om 
äldreomsorgens kompetensförsörjning skriven av Thomas Wihlman 
(C). Motionen behandlar frågor om äldreomsorgens 
kompetensförsörjning och avslutas med fem punkter som 
presenteras som förslag på budgetuppdrag. 

Förvaltningen anser att det finns ett behov av studieförberedande 
insatser som stöd till stadsdelsförvaltningarna av till exempel 
studie- och yrkesvägledare. Detta gör att medarbetare lättare kan 
hitta rätt kurser när de vill börja studera och att de kan få stöd att ta 
fram en individuell studieplan.  

Förvaltningen anser inte att särskilda insatser behöver tillsättas för 
att djupare undersöka hinder för varför medarbetare väljer att inte 
utbilda sig. När det finns studieförberedande kurser och möjlighet 
att ta hjälp av studie- och yrkesvägledare finns det förutsättningar 
att hitta lämpliga studievägar och få hjälp att upprätta en individuell 
studieplan. Detta kommer att undanröja flera hinder.  

Förvaltningen har ett nära samarbete med 
arbetsmarknadsförvaltningen kring utvecklingen av 
vuxenundervisning för medarbetare i äldreomsorgen och ser vikten 
av att det fortsätter. 

Motionen föreslår att såväl privata som kommunala utförare ska få 
möjlighet att ta del av verksamhetsförlagd språkundervisning. 
Förvaltningen anser att arbetsgivaren har ansvar för att 
medarbetarna har den kompetens som krävs för att klara alla delar i 
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arbetet och att kompetensutveckling och stöd till medarbetarna 
ingår i uppdraget som arbetsgivare.  

Det finns ett formellt regelverk för validering och förvaltningen 
anser att övriga åtgärder inte är nödvändiga. 

Förvaltningen anser inte att det behövs en modell för 
medarbetarsamtal där validering och bedömning av kompetens 
ingår. Bedömningen av medarbetarens kompetens och prestation 
görs löpande av chef och vid medarbetarsamtal och lönesamtalet tas 
frågan också upp. För att de ska bli en rättvisande bedömning så 
behöver den ske kontinuerligt och under en längre tid. 
 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2023/128-2 Tjänsteutlåtande Remiss av Motion om 
kompetensförsörjningen inom äldreomsorgen 

 ALD 2023/128-2.1 10. Bilaga 1 - Motion 
kompetensförsörjning inom äldreomsorgen 
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2023-09-26 

§ 11 
Remiss av Motion om hållbar matupphandling  
ALD 2023/131 
 

Beslut  
Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 
på remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen. 

  
Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 

  
Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Äldrenämnden har på remiss från kommunstyrelsen fått en motion 
från Jonas Naddebo (C) om att införa ett stadsövergripande mål om 
100 procent svenskt vid matupphandling där så är möjligt i enlighet 
med EU:s upphandlingsregler. Motionärens syfte är att Stockholms 
stad ska ta ansvar för klimatet och bidra till att stärka den svenska 
självförsörjningsgraden. 

Stockholms stad är en stor upphandlande enhet och upphandlade 
totalt 14 441 ton livsmedel för 492 miljoner kronor under 2022. Det 
finns mål och styrdokument i Stockholms stad som den 
upphandlande enheten ska ta hänsyn till vid upphandling av 
livsmedel. Bland annat ställs det specifika krav på varje livsmedel 
som upphandlas och för kött-, fågel- och mjölkprodukter används 
upphandlingsmyndighetens hållbarhetskriterier som utgångspunkt. 
Dessa kriterier är i nivå med svensk djurskyddslagstiftning och 
under 2022 var 89 procent av inköpta animalier av svenskt 
ursprung.  

Vid offentliga upphandlingar är det inte möjligt att ställa krav på 
svenskt råvaruursprung. Det strider mot de grundläggande 
principerna om likabehandling och icke-diskriminering och innebär 
att alla leverantörer, oavsett nationalitet, ska behandlas lika och inte 
erhålla förmåner eller missgynnas.  

Stockholms stad har stora inköpsvolymer och det kan bli brist på 
livsmedel som uppfyller kraven vilket är en utmaning för staden.  

I motionen föreslås att staden ska ersätta vissa livsmedel med 
svenskproducerade alternativ. Detta kan göras under förutsättning 
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att det inte bryter mot de grundläggande principerna om 
likabehandling och icke-diskriminering. Det kan även ge brist på 
livsmedel då staden upphandlar stora volymer. 

Stadens organisation, storlek och upphandlingsform gör 
livmedelsupphandlingen komplex. Det kan vara av intresse för 
Stockholms stad att göra en utredning om möjligheten av nya 
upphandlingsformer och målsättningar.  

 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2023/131-2 Tjänsteutlåtande Remiss av Motion om 
hållbar matupphandling 

 ALD 2023/131-2.1 11. Bilaga 1 - Motion matupphandling 
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§ 12 
Remiss av Motion om att införa en obligatorisk 
bakgrundskontroll via belastningsregistret inför 
anställning inom omsorgen och äldreomsorgen  
ALD 2023/105 
 

Beslut  
Äldrenämnden beslutar att anta förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen om att införa en obligatorisk bakgrundskontroll via 
belastningsregistret inför anställning inom omsorgen och 
äldreomsorgen samt överlämna det till kommunstyrelsen. 
  

Reservationer 
Nike Örbrink (KD, Hugo Laigar och Anette Hellström (M) samt 
Thomas Wihlman (C) reserverar sig mot nämndens beslut till 
förmån för det gemensamma förslaget till beslut från 
Kristdemokraterna, Moderaterna och Centerpartiet 

  

Särskilt uttalande 
Margita Jacobsson (L) lämnar ett särskilt uttalande från Liberalerna. 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 

Nike Örbrink (KD), Hugo Laigar (M) och Anette Hellström (M) 
samt Thomas Wihlman (C) föreslår att nämnden beslutar enligt det 
gemensamma förslaget till beslut från 
Kristdemokraterna, Moderaterna och Centerpariet. 

  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 
beslutat i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Äldreförvaltningen ser positivt på att utreda frågan vidare kring att 
öka både tryggheten och säkerheten för de äldre med 
omvårdnadsinsatser. Äldreförvaltningen vill dock lyfta upp att vid 
ett eventuellt införande av utdrag ifrån belastningsregistret är det 
väldigt viktigt att det tas fram tydliga rutiner kring hur detta ska 
hanteras och i vilka fall det ska få användas. Det är också väldigt 
viktigt att säkerställa att eventuell registrering av uppvisat/inhämtat 
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registerutdrag görs i enlighet med reglerna om hur personuppgifter 
får behandlas. De berörda förvaltningarnas dataskyddsombud bör 
vara med i ett tidigt skede av processen. 

 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2023/105-2 Tjänsteutlåtande Remiss av Motion om att 
införa en obligatorisk bakgrundskontroll via 
belastningsregistret inför anställning inom omsorgen och 
äldreomsorgen 

 ALD 2023/105-2.1 12. Bilaga 1 - Motion om obligatorisk 
bakgrundskontroll 
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Äldrenämnden 26 september 2023 
 
Ärende 12 
 
Dnr: ALD 2023/ 
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Äldrenämnden 2023-09-26 
 
Ärende 12 

     
Remiss av Motion om att införa en 
obligatorisk bakgrundskontroll via 
belastningsregistret inför anställning 
inom omsorgen och äldreomsorgen 
 
Margita Jacobsson (L)  

 
 
Särskilt uttalande 
 
Liberalerna anser att motionens förslag är lovvärt, som förvaltningens svar framhåller kräver 
det dock en förändring i nationell lagstiftning. Vi vill framhålla att bristande kontinuitet, med 
en hög andel olika personal hos den enskilde brukaren, också ökar riskerna för stöld. Tillfället 
gör tjuven, som talesättet säger. Det här är också en fråga som kan regleras nationellt, det vill 
säga hur många anställda som är hemma hos äldre. 
 
Det är sedan länge känt att hemtjänsten har ett antal problem och utmaningar. Det handlar 
bland annat om brister i personalkontinuitet, kompetens och samordning. Av Barbro 
Westerholms (L) utredningsförslag om en fast omsorgskontakt i hemtjänsten framgick att i 
genomsnitt träffar omsorgstagare 16 olika hemtjänstpersonal under en tvåveckorsperiod. Det 
handlar i praktiken ofta om betydligt fler personer eftersom nattpersonal och 
hemsjukvårdspersonal inte är inräknade. För de flesta äldre är det tryggare att få stöd av 
personal som de känner igen och med vilka en ömsesidig relation har byggts upp.  
 

Sida 24 (35)



 
 

Äldrenämnden 

 
 

Protokoll nr 8/2023 
 

2023-09-26 

§ 13 
Remiss av EU-kommissionens förslag till förordning och 
rådsbeslut om skydd för utsatta vuxna  
ALD 2023/171 
 

Beslut  
Äldrenämnden beslutar att anta förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen angående EU-kommissionens förslag till 
förordning och rådsbeslut om skydd för utsatta vuxna samt 
överlämna det till kommunstyrelsen. 

  

Särskilt uttalande 
Nike Örbrink (KD) lämnar ett särskilt uttalande från 
Kristdemokraterna. 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 

  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 

 

Sammanfattning av ärendet  
EU arbetar för att skapa både trygghet och rättvisa för medborgarna 
samt att de grundläggande rättigheterna ska säkerställas. Enligt EU-
kommissionens förslag framgår det bland annat att den äldre 
befolkningen ökar och därmed också de åldersrelaterade 
sjukdomarna. Förslaget ska innebära att dessa individer får ett bättre 
skydd oavsett vilket EU-land de befinner sig i. 

Förordningen och rådsbeslutet innehåller också en paketlösning där 
det föreslås att länder ska ansluta sig till 2000 års Haagkonvention, 
vilket skulle kunna innebära att förordningen och rådsbeslutet även 
skulle gälla vissa länder utanför EU. 

Äldreförvaltningen anser att det är bra om äldre utsatta personer kan 
få både en bättre, säkrare samt tryggare tillvaro. Äldreförvaltningen 
är positiv till förslaget om att exempelvis god man ska kunna utföra 
vissa uppdrag även i andra länder. Det är däremot omöjligt för 
äldreförvaltningen att se vilka konsekvenser som förordningens och 
rådsbeslutets förslag i sin helhet skulle kunna komma att innebära 
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för äldrenämnden rörande bland annat resurser för personal samt 
eventuella kostnader för att kunna uppfylla kraven i förordningen. 

Då äldreförvaltningen har svårt att kunna förutse vilka 
konsekvenser som förordningen och rådsbeslutet sammantaget 
skulle kunna få för äldrenämnden kan varken en rekommendation 
för att vara positiv eller negativ till förslaget i sin helhet lämnas. 
Äldreförvaltningen anser sig heller inte vara rätt förvaltning för att 
kunna ta ställning till om Sverige bör ansluta sig till 2000 års 
Haagkonvention eller inte. 

 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2023/171-2 Tjänsteutlåtande Remiss av EU-
kommissionens förslag till förordning och rådsbeslut om 
skydd för utsatta vuxna 

 ALD 2023/171-2.1 13. Bilaga 1 - Förslag till förordning 
 ALD 2023/171-2.2 13. Bilaga 2 - Förslag till rådsbeslut 
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Äldrenämnden 26 september 2023 
 
Ärende 13 
Dnr: ALD 2023/171 
 
Svar på remiss av EU-
kommissionens förslag till 
förordning och rådsbeslut om 
skydd för utsatta vuxna 
 
Nike Örbrink (KD) 

 
 
 
Särskilt uttalande 
 
Kristdemokraterna ställer sig i grunden positiva till EU-kommissionens förslag om förordning 
och rådsbeslut om skydd för utsatta vuxna. En EU-gemensam lagstiftning för att tillvara 
utsatta vuxnas intressen när de rör sig över landsgränser inom unionen gynnar den fria 
rörligheten. Subsidiaritetsprincipen ska dock alltid vara rådande vid utformandet av 
lagstiftning inom unionen. Då förslaget gäller gränsöverskridande erkännande av 
bemyndigande att rättshandla i annans ställe för att tillvarata dennes rätt och intressen, snarare 
än socialpolitisk pålaga, torde subsidiaritetsprincipen anses bejakad i detta fall. 
Kristdemokraterna delar äldreförvaltningens bild att lagstiftningens praktiska konsekvenser är 
svår att överblicka och förutse, men ställer sig positiv till förslagets ambition.  
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§ 14 
Svar på skrivelse från Moderaterna angående 
äldreomsorgens ekonomi  
ALD 2023/85 
 

Beslut  
Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 
på skrivelsen. 
  

Särskilt uttalande 
Hugo Laigar och Anette Hellström (M) lämnar ett särskilt uttalande 
från Moderaterna. 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 

  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Moderaterna anför att omvärldsläget med den höga inflationen slår 
brett mot flera av kommunens verksamheter. De noterarar vidare att 
äldreförvaltningen i sin månadsrapport uttrycker osäkerhet kring 
kostnadsutvecklingen för den egna verksamheten. Detta anser 
moderaterna föranleder en oro för hur kostnadsläget utvecklar sig 
för omsorgen och den verksamheten som påverkar de äldre i 
staden. Även om de äldre inte larmat som Stockholms skolor om 
stora underskott ser moderaterna med stor oro på den framtida 
omsorgen. 

Då äldreförvaltningens målgrupp också kommer att öka kraftigt de 
kommande åren anser moderaterna att det är viktigt att tänka 
långsiktigt och fördela resurserna på ett ansvarsfullt sätt. 

Med anledning av ovanstående ställer moderaterna följande två 
frågor: 

1. Vad säger stadsdelsförvaltningarnas sammanlagda 
prognoser för äldreomsorgen? Prognostiserade en budget i 
balans eller finns det fall av underskott? 

2. Vad ser äldreförvaltningen för behov framgent för att 
hantera eventuella utmaningar? 
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Handlingar i ärendet 

 ALD 2023/85-2 Tjänsteutlåtande Skrivelse från Moderaterna 
angående äldreomsorgens ekonomi 

 ALD 2023/85-2.1 14. Bilaga 1 - Skrivelse från M om 
Äldreomsorgens ekonomi 
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Äldrenämnden 26 september 2023 
 
Ärende 14 
 
Dnr: ALD 2023/85 
 
Skrivelse från Moderaterna angående 
äldreomsorgens ekonomi  
 
Hugo Laigar m.fl (M) 

 
 
 
Särskilt uttalande 
 
Vi vill tacka förvaltningen för svaret på vår skrivelse.  
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§ 15 
Anmälan av protokoll från Förvaltningsgruppen (FG) den 
20 september 2023  
ALD 2023/74 
 

Beslut  
Äldrenämnden lägger protokollet till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2023/74-9 Förvaltningsgruppens protokoll 2023-09-20 
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§ 16 
Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens 
pensionärsråd (KPR) från sammanträde den 19 
september 2023  
ALD 2023/14 
 

Beslut  
Äldrenämnden lägger protokollet till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2023/14-15 Protokoll nr 8 KPR 2023-09-19 
 ALD 2023/14-15.1 Bilaga 1. KPRs yttrande över 

Digitaliseringsplan 2024 med inriktning 2025 - 2026 
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§ 17 
Anmälan av protokoll från det gemensamma för 
socialnämnden, äldrenämnden och 
överförmyndarnämnden råd för funktionshinderfrågor 
från den 21 september 2023  
ALD 2023/15 
 

Beslut  
Äldrenämnden lägger protokollet till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 ALD 2023/15-15 Protokoll funktionshinderrådet 2023-09-21 
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§ 18 
Anmälan av beslut fattade enligt delegation augusti 2023  
ALD 2023/23 
 

Beslut  
Äldrenämnden lägger ärendet till handlingarna. 
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§ 19 
Övriga frågor  
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